
Protokół z posiedzenia  
 Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska,  

Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz Komisji Finansowo-Gospodarczej 
z dnia 26 listopada 2020 r. 

 
 

Posiedzenie rozpoczęła o godzinie 8:00 Radna Maria Wilczyk, która przywitała 
członków komisji oraz pracowników Urzędu Gminy. 

 
W posiedzeniu udział wzięli radni: 
 
Batycka Regina  
Dembska Monika 
Janiak Jędrzej 
Kirkowska Ewa Maria 
Maciejewski Marek 
Michałowska Donata 
Rajchelt Jan Henryk 
Stachowiak Grzegorz 
Wilczyk Maria  
Wysz Dorota 
Żołądek Jakub 

a także: 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Justyna Kaczmarczyk- Skarbnik Gminy 
Irena Plebanek-Pawlak – Inspektor ds. wymiaru podatków 
Monika Motała - Inspektor ds. księgowości podatkowej 
Monika Nowicka - Inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa 
 
 
Porządek posiedzenia:  

1. Podatki i opłaty lokalne na 2021 rok.  
2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy.  

 
 

Ad.1  
 Projekt Uchwały Nr XXIV/179/2020 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla 
celów podatku rolnego na obszarze Gminy Kleszczewo na 2021 rok przedstawiła Pani Irena 
Plebanek-Pawlak. Projekt Uchwały zakłada obniżkę kwoty stanowiącej średnią cenę skupu 
żyta, ustaloną przez Prezesa GUS podaną w Komunikacie Prezesa GUS z dnia 19 października 
2020r. w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do 



ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2021 na kwotę 58,55 zł. za 1 dt, przyjmowaną 
jako podstawę obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy w 2021r., do kwoty 56,00 zł. 

 
 Projekt Uchwały Nr XXIV/180/2020 w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości przedstawiła Pani Irena Plebanek-Pawlak. Zgodnie z projektem Uchwały 
określa się następujące roczne wysokości stawek podatku od nieruchomości : 

1) od gruntów : 
a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków - 0,99 zł od 1 m2 powierzchni, 
b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi 

płynącymi jezior i zbiorników sztucznych – 4,99 zł od 1 ha powierzchni, 
c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,31 zł od 1 m2 
powierzchni, 

d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z 
dnia 9 października 2015 r. o rewitalizacji (t.j. Dz.U. z 2020r., poz. 802 z późn. 
zm.), i położonych na terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową 
albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje 
zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów 
upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami 
prawa budowlanego - 3,28 zł. od 1m2 powierzchni, 

2) od budynków lub ich części : 
a) mieszkalnych - 0,85 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 
23,86 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 
kwalifikowanym materiałem siewnym – 11,62 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o 
działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 5,06 
zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

e) od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 
pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 8,37 zł od 1 m2 
powierzchni użytkowej, a garaże i budynki gospodarcze nie związane z 
prowadzeniem działalności gospodarczej – 4,92 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

3) od budowli - 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust.1 pkt 3 i ust. 3-7 
ustawy z dnia 12 stycznia 1991r.o podatkach i opłatach lokalnych. 

 

 Projekt Uchwały Nr XXIV/181/2020 w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych przedstawiła Pani Monika Motała. Zgodnie z projektem Uchwały 
określa się następujące stawki podatku od środków transportowych : 



1) od samochodu ciężarowego o dopuszczalnej masie całkowitej pojazdu: 
a) powyżej 3,5 ton do 5,5 ton włącznie - 694 zł 
b) powyżej 5,5 ton do 9 ton włącznie - 845 zł 
c) powyżej 9 ton a poniżej 12 ton -1.074 zł 

2) od samochodu ciężarowego o dopuszczalnej masie całkowitej równej lub wyższej niż 
12 ton –w zależności od liczby osi, dopuszczalnej masy całkowitej pojazdu i rodzaju 
zawieszenia, stawki podatkowe zgodnie z załącznikiem nr 1 do uchwały: 

3) od ciągnika siodłowego lub balastowego przystosowanego do używania łącznie z 
naczepą lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów od 3,5 tony 
i poniżej 12 ton –1.971 zł; 

4) od ciągnika siodłowego lub balastowego przystosowanego do używania łącznie z 
naczepą lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów równej lub 
wyższej niż 12 ton –stawki podatkowe określa załącznik nr 2 do uchwały; 

5) od przyczepy lub naczepy, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają 
dopuszczalną masę całkowitą od 7 ton i poniżej 12 ton, z wyjątkiem związanych 
wyłącznie z działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego – 447 
zł; 

6) od przyczepy lub naczepy, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają 
dopuszczalną masę całkowitą równą lub wyższą niż 12 ton, z wyjątkiem związanych 
wyłącznie z działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego, 
stawki podatkowe określa załącznik nr 3 do uchwały 

7) od autobusu , w zależności od liczby miejsc do siedzenia poza miejscem kierowcy: 
a) mniejszej niż 22 miejsca - 2.031 zł 
b) równej lub większej niż 22 miejsca - 2.564 zł. 

Rodzaj pojazdu  Górna 
stawka 
na 2020 

r. 

Stawka 
obowiązująca 

w 2020 r. 

Górna 
stawka 
na 2021 

r. 

Stawka 
proponowana 

na 2021 r. 

Wzrost 
% 

1) od samochodu 
ciężarowego, o którym 
mowa w art. 8 pkt 1, w 
zależności od 
dopuszczalnej masy 
całkowitej pojazdu:    

    

 a) powyżej 3,5 tony do 
5,5 tony włącznie 847,70 

668,00 
880,77 

694,00 3,9 

 b) powyżej 5,5 tony do 9 
ton włącznie 1.414,15 

813,00 
1.469,31 

845,00 3,9 

 c) powyżej 9 ton 1.696,97 1.034,00 1.763,16 1.074,00 3,9 



2) od samochodu 
ciężarowego, o którym 
mowa w art. 8 pkt 2 (z 
tym że w zależności od 
liczby osi, dopuszczalnej 
masy całkowitej pojazdu i 
rodzaju zawieszenia 
stawki podatku nie mogą 
być niższe od kwot 
określonych w załączniku 
nr 1 do ustawy) 3.238,26  

 
 
 
 

wg zał. nr 1 

3.364,56 wg zał. nr 1 

 

3) od ciągnika 
siodłowego lub 
balastowego, o których 
mowa w art. 8 pkt 3  1.979,77  

 
1.897,00 

2.056,99 1971,00 

 
3,9 

4) od ciągnika 
siodłowego lub 
balastowego, o których 
mowa w art. 8 pkt 4, w 
zależności od 
dopuszczalnej masy 
całkowitej zespołu 
pojazdów:    

 

 

  

 a) do 36 ton włącznie 2.502,96  2.600,58   

 b) powyżej 36 ton  3.238,26   3.364,56   

z tym że w zależności od 
liczby osi, dopuszczalnej 
masy całkowitej pojazdu i 
rodzaju zawieszenia 
stawki podatku nie mogą 
być niższe od kwot 
określonych w załączniku 
nr 2 do ustawy  

wg zał. nr 2 

 

wg zał. nr 2  

5) od przyczepy lub 
naczepy, o których mowa 
w art. 8 pkt 5 1.696,97 

 
430,00 

1.763,16 447,00 

 
3,9 

6) od przyczepy lub 
naczepy, o których mowa 
w art. 8 pkt 6, w 
zależności od  

 

 

  



dopuszczalnej masy 
całkowitej zespołu 
pojazdów: 

 a) do 36 ton włącznie  1.979,77   2.056,99   

 b) powyżej 36 ton 2.502,96 wg zał. nr 3 2.600,58 wg zał. nr 3  

z tym że w zależności od 
liczby osi, dopuszczalnej 
masy całkowitej pojazdu i 
rodzaju zawieszenia 
stawki podatku nie mogą 
być niższe od kwot 
określonych w załączniku 
nr 3 do ustawy  

 

 

  

7) od autobusu, w 
zależności od liczby 
miejsc do siedzenia poza 
miejscem kierowcy:    

 

 

  

 a) mniejszej niż 22 
miejsca 2.003,81  

1.955,00 
2.081,96 

2.031,00 3,9 

 b) równej lub większej 
niż 22 miejsca 2.533,36  

2.468,00 
2.632,17 

2.564,00 3,9 

 

Podatek leśny 
Pani Irena Plebanek – Pawlak poinformowała radnych, że w przypadku, gdy Rada 

Gminy nie obniża średniej ceny sprzedaży drewna do naliczenia podatku leśnego przyjmowana 
jest jako podstawę naliczenia cena określona przez Prezesa GUS, bez konieczności 
podejmowania uchwały.  

Sprawy opodatkowania podatkiem leśnym reguluje ustawa z dnia 30 października 
2002r. o podatku leśnym (jednolity tekst z 2019r. Dz. U. poz. 888). 
Zgodnie z art. 3 podstawę opodatkowania podatkiem leśnym stanowi powierzchnia lasu, 
wyrażona w hektarach wynikająca z ewidencji gruntów i budynków, natomiast art. 4 ustawy 
stanowi, że : 
1) podatek leśny od 1 ha za rok podatkowy stanowi równowartość pieniężną 0,220 m3 
drewna obliczoną wg średniej ceny sprzedaży drewna uzyskanej przez nadleśnictwa przez 
pierwsze trzy kwartały roku poprzedzającego rok podatkowy, 
2) dla lasów wchodzących w skład rezerwatów przyrody i parków narodowych stawka 
ulega obniżeniu o 50%,  
3) średnią cenę sprzedaży drewna ustala się na podstawie komunikatu Prezesa GUS 
ogłoszonego w Dzienniku Urzędowym w terminie 20 dni po upływie trzeciego kwartału, 



4) Rada Gminy może obniżyć kwotę stanowiącą średnią cenę sprzedaży drewna określoną 
w ust.1 oraz wprowadzić inne zwolnienia przedmiotowe niż określone w ustawie. 
Z podatku leśnego zwolnione są lasy z drzewostanem w wieku do 40 lat, lasy wpisane do 
rejestru zabytków oraz użytki ekologiczne).   
 
Na 2021r. Zgodnie Komunikatem Prezesa GUS z 20.10.2020r. (M.P. z 2020r. poz. 983) cena 
drewna wynosi 196,84 zł. za 1m3. 
196,84 x 0,220 m3 = 43,3048 zł z 1 ha 
Od 01.01.2016 r. dla lasów wchodzących w skład rezerwatów przyrody i parków narodowych 
stawka ulega obniżeniu o 50% tj. 21,6524 zł. 
 Pani Monika Motała poinformowała, że w 2021 r. obowiązywać będzie nadal Uchwała 
Nr VIII/60/2019 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 29 maja 2019 r. w sprawie poboru podatków 
w drodze inkasa, ustalenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso 
zarządza się na terenie gminy pobór podatku rolnego, podatku leśnego oraz podatku od 
nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa. 
Na inkasentów w/w podatków wyznaczono sołtysów, wskazując konkretne osoby. Ustalono 
wynagrodzenie dla inkasentów w wysokości 3,0 % od zebranych kwot podatku rolnego, 
podatku leśnego oraz podatku od nieruchomości. 
Radni nie mieli pytań do przedstawionych projektów Uchwał. 
 
Ad.2  
 Projekt Uchwały Nr XXIV/182/2020 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 
Gowarzewo przedstawiła Pani Sekretarz. Zgodnie z projektem Uchwały ulicę położoną w 
miejscowości Gowarzewo zlokalizowanej na działce o nr geod. 494/4 nadaje się nazwę - 
Dębowa. Jest to ulica wewnętrzna w rozwidleniu ul. Swarzędzkiej i Akacjowej. Nazwa została 
zaproponowana przez właściciela nieruchomości. 
 
 Projekt Uchwały Nr XXIV/183/2020 w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości 
Gowarzewo przedstawiła Pani Sekretarz. Zgodnie z projektem Uchwały ulicy położonej w 
miejscowości Gowarzewo zlokalizowanej na częściach działek o nr. geod. 676, 337/15 oraz 
337/14 nadaje się nazwę – Gwiaździsta; ulicy zlokalizowanej na częściach działek o nr. geod. 
676 oraz 337/15 nadaje się nazwę – Księżycowa, ulicy zlokalizowanej na częściach działek o 
nr. geod. 337/15, 337/14 oraz 338/7 nadaje się nazwę - Planetarna.  
Ulice położone są w ukolicy ulic Topolowej i Cichej. Nadanie nazw ulicom ma na celu nadanie 
numerów porządkowych i adresów dla działek budowlanych, zlokalizowanych przy tych 
drogach. 
 
Pani Dorota Wysz poinformowała, że kontaktował się z nią dawny mieszkaniec Gowarzewa, 
który wnioskował o nadawanie ulicom nazw związanych z Kresami Wschodnimi. 
Pani Sekretarz odpowiedziała, że to kwestia do zastanowienia. Zwróciła uwagę ,że zmiana 
nazw ulic wiązałaby się z problemami i kosztami dla mieszkańców. 
 
 Projekt Uchwały Nr XXIV/184/2020 w sprawie nabycia na własność Gminy 
Kleszczewo nieruchomości położonej w obrębie Krzyżowniki przedstawiła Pani Sekretarz. 



Nabycie nieruchomości w Nagradowicach (dz. nr ewid. 69/74, obręb Krzyżowniki) jest 
planowane na potrzeby budowy przepompowni ścieków sanitarnych. Właścicielem działki jest 
KOWR. Pani Sekretarz wyjaśniła, że Gmina musi stanąć do przetargu aby zakupić działkę. 
Ostatnia cena wynosiła 17 100,00 zł.  
Radni nie mieli pytań do przedstawionego projektu Uchwały. 
 
 Projekt Uchwały Nr XXIV/185/2020 w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kleszczewo przedstawiła Pani 
Monika Nowicka. Zmiana Uchwały polega na wykreśleniu, w zmienianej uchwale, § 11 ust. 6; 
dotyczącego usuwania padłych zwierząt gospodarskich oraz uogólnienia zapisu dotyczącego 
podmiotów których dotyczy deratyzacja. 
Zmiana Uchwały jest podyktowana sugestią Prokuratury Rejonowej w Środzie Wlkp. 
Radni nie mieli pytań do przedstawionego projektu Uchwały. 
 
Ad.3  
 Projekt Uchwały Nr XXIV/186/2020 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 
r. przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik omówiła zmiany wprowadzone w omawianej 
uchwale. 

Dz.010 Rolnictwo i łowiectwo  
rozdział 01095 zwiększenie dotacji z uwagi na otrzymane dofinansowanie w ramach programu 
„Wielkopolska Odnowa Wsi”- Tanibórz.  
 
Dz.600 Transport i łączność  
rozdział 60004 zwiększenie wpływów z tytułu dzierżawy autobusów oraz z tytułu dochodu 
uzyskanego ze złomowania starych pojazdów.  
 
Dz.700 Gospodarka mieszkaniowa  
rozdział 70005 wpływ z tytułu sprzedaży udziału w gruncie oraz budynku w nowej siedzibie 
dla Policji.  
 
Dz.754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa  
rozdział 75412 zwiększenie dochodów z tytułu sprzedaży samochodu strażackiego.  
 
Dz.758 Różne rozliczenia  
rozdział 75814 zmniejszenie dochodów z uwagi na nie otrzymanie zaplanowanego zwrotu 
podatku od towarów i usług w 2020 r.  
 
Dz.801 Oświata i wychowanie  
 rozdział 80101 zwiększenie dotacji celowej w ramach Programu „Aktywna Tablica”  
rozdział 80104 zwiększenie otrzymanych wpłat od innych jednostek samorządu terytorialnego 
z tytułu refundacji kosztów pobytu dzieci w przedszkolach.  
 
Dz. 852 Pomoc społeczna  



rozdział 85217 zwiększenie dochodów z tytułu otrzymania dofinansowania na realizację 
projektu „STOP COVID-19. Bezpieczne systemy społeczne w Wielkopolsce”  
 
Dz.855 Rodzina  
rozdział 85502 zwiększenie dotacji celowej na świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu 
alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenie emerytalne i rentowe z ubezpieczenia 
społecznego.  
rozdział 85504 zwiększenie wysokości dotacji celowej na realizację programu „Dobry Start” 
na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego.  
 
Dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska  
rozdział 90005 zmniejszenie dochodów z tytułu przeniesienia realizacji zadania 
pn.”Wytwarzanie energii ze źródeł odnawialnych na terenie Gminy Kleszczewo oraz Krzykosy 
(porozumienie) WRPO 2019-2020.  
 
Dz. 926 Kultura fizyczna  
rozdział 92601 zwiększenie dochodów z uwagi na otrzymane dofinansowanie w ramach 
programu „Szatnia na medal”. 
Po stronie wydatków wprowadza się zmiany: 
 
Dz.010 Rolnictwo i łowiectwo  
rozdział 01095 przeniesienia wydatków w związku ze zwrotem części podatku akcyzowego 
oraz wydatków na obsługę tego zadania. 
 
Dz.600 Transport i łączność  
rozdział 60004 zmiany wynikają z uwagi na przeniesienie wydatków pomiędzy działami, 
rozdziałami i paragrafami klasyfikacji budżetowej, w celu realizacji wydatków bieżących oraz 
na dotacje na transport publiczny . Zmieniono źródło finansowania wydatków na zadanie pn. 
Budowa zintegrowanego węzła przesiadkowego wraz z infrastrukturą towarzyszącą.  
rozdział 60014 rezygnacja z realizacji zadania pn. Budowa ciągu pieszo-rowerowego w 
miejscowości Śródka.  
rozdział 60016 przeniesienie realizacji zadania pn. Budowa ścieżki rowerowej Kleszczewo-
Nagradowice oraz zmiana poziomu wydatków w związku z zakończeniem procesu 
inwestycyjnego.  
 
Dz.754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa  
rozdział 75412 przeniesienie wydatków pomiędzy w celu realizacji wydatków bieżących oraz 
zmniejszenie wydatków z tytułu dotacji na zadania realizowane przez podmioty spoza sektora 
finansów publicznych.  
 
Dz.757 Obsługa długu publicznego  
rozdział 75702 zmniejszenie wydatków związanych z obsługą zadłużenia z tytułu 
zaciągniętych kredytów i pożyczek oraz wyemitowanych obligacji.  
 



Dz.801 Oświata i wychowanie  
rozdział 80101 zmiana wydatków z uwagi na:  

- przeniesienia związane z realizacją wydatków bieżących,  
- zmniejszeniem dotacji celowej na zakup wyposażenia w pomoce dydaktyczne niezbędne do 
realizacji podstawy programowej z przedmiotów przyrodniczych dla jednostki spoza sektora 
finansów publicznych.  
- zwiększenie dotacji dla jednostek systemu oświaty prowadzonych przez osobę prawną inną 
niż jednostka samorządu terytorialnego.  

rozdział 80104 zmiana wydatków z uwagi na :  
- przeniesienia związane z realizacją wydatków bieżących,  
- zwiększenie dotacji dla jednostek systemu oświaty prowadzonych przez osobę prawną inną 
niż jednostka samorządu terytorialnego oraz dla niepublicznej jednostki systemu oświaty,  
- zmniejszenie wydatków inwestycyjnych w związku z zakończeniem realizacji zadania pn.  

- zwiększenie dotacji dla jednostek systemu oświaty prowadzonych przez osobę prawną inną 
niż jednostka samorządu terytorialnego oraz dla niepublicznej jednostki systemu oświaty,  
 
Dz.900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska zmiany wydatków z uwagi na :  
- przeniesienia związane z realizacją wydatków bieżących,  
- przeniesienie realizacji zadania pn.”Wytwarzanie energii ze źródeł odnawialnych na terenie 
Gminy Kleszczewo oraz Krzykosy (porozumienie) WRPO 2019-2020,  
- przeniesienie realizacji zadania pn. Oświetlenie ścieżki rowerowej Poznań-Tulce – 
Gowarzewo  
 

Radna Dębska spytała czy zmiana w wydatkach w rozdziale transport i łączność dotyczy 
realizacji projektu ciągu pieszo-rowerowego Śródka - Krzyżowniki.  
Pani Skarbnik odpowiedziała, że realizacja projektu została przeniesiona kolejny rok. 

Radna Wysz spytała, czy budowa strażnicy w Gowarzewie również została przeniesiona 
na 2021 r.  
Pani Skarbnik potwierdziła. 

Radna Batycka spytała, czy będzie realizowany przystanek w Bylinie dla dzieci 
szkolnych. 
Pan Wójt odpowiedział, że w chwili obecnej gmina nie dysponuje dokumentacją, jeśli projekt 
będzie gotowy, to realizacja jest zaplanowana.  
Radna Batycka spytała czy w ramach budżetu jest ujęta rewitalizacja Komornik? 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że rewitalizacja jest ujęta w budżecie w roku 2021. 

 Projekt Uchwały Nr XXIV/187/2020 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2020 – 2040 przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik 
powiedziała, WPF wynika z dostosowania do wielkości zmian w budżecie i przedsięwzięć: 
wykonania projektów ciągu pieszo-rowerowego w Śródce, budowy ścieżki rowerowej oraz 
chodnika w Krerowie oraz budowy oświetlenia ścieżki rowerowej Poznań-Tulce. 
Radni nie mieli pytań do przedstawionego projektu Uchwały. 
 



 Projekt Uchwały Nr XXIV/188/2020 w sprawie zmiany przeprowadzenia konsultacji 
społecznych celem zaopiniowania projektów statutów sołectw Gminy Kleszczewo 
przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz wyjaśniła, że zmiany wynikają z konieczności 
dostosowania ich treści do linii orzeczniczej oraz wskazań Prokuratora Rejonowego w Środzie 
Wielkopolskiej.  
Pani Sekretarz poinformowała, że z częścią wskazań się zgodzono i zdecydowano się na 
wprowadzenie zmian i nowe brzmienie Statutów. W celu wprowadzenia zmian w Statutach 
konieczne jest przeprowadzenie konsultacji. Z racji obecnej sytuacji pandemicznej, konsultacje 
będą przeprowadzane przez wypełnienie ankiety konsultacyjnej, której wzór stanowi załącznik 
nr 15 do Uchwały. Pani Sekretarz wyjaśniła, że ankiety można pobrać ze strony internetowej.  
Wypełnione ankiety można złożyć w skrzynkach przed Urzędem, wysłać pocztą tradycyjna 
bądź elektroniczną. 
Pani Sekretarz omówiła szczegółowo wprowadzone w statutach zmiany. 

 w § 3 ust. 2 skreśla się – „w szczególności”, 

 w § 5 ust. 2 ustala się stałą liczbę członków Rady Sołeckiej dla każdego sołectwa 

 w § 6 pkt 1 skreśla się – „wybór i”, 

 w § 7 ust. 2 skreśla się – „w szczególności”, 

 w § 16 wprowadza się zapis: 
„1. Sołtys i członkowie Rady Sołeckiej wybierani są w głosowaniu tajnym, 
bezpośrednim, spośród nieograniczonej liczby kandydatów. 
2. Wybory Sołtysa i członków Rady Sołeckiej zarządza Wójt Gminy Kleszczewo. 
3. Termin i miejsce Zebrania Wiejskiego w celu wyborów sołtysa i członków Rady 
Sołeckiej ustala Wójt, podając je go do publicznej wiadomości mieszkańcom Sołectwa 
w sposób zwyczajowo przyjęty w Sołectwie (obwieszczenia na stronie internetowej 
gminy, na tablicy sołeckiej),  na co najmniej 14 dni przed terminem Zebrania.” 

 § 17 zgodnie z sugestią Prokuratora otrzymuje brzmienie: 
„1. Wybór Sołtysa i  Rady Sołeckiej  odbywa się bez względu na liczbę osób 
biorących udział w głosowaniu. 
2. Do udziału w wyborach  Sołtysa i Rady Soleckiej, w tym kandydowania 
uprawnieni są  mieszkańcy Sołectwa posiadający czynne prawo wyborcze , stale 
zamieszkujący na jego obszarze, wpisani do rejestru wyborców. 
3. Potwierdzenie posiadania prawa wyborczego następuje poprzez złożenie 
podpisu na liście wyborców. 
4. Wybory Sołtysa i Rady Soleckiej otwiera i prowadzi Wójt albo wyznaczona 
przez niego osoba.”, 

 w § 19 skreśla się ustęp 3; w ust. 4 wyrażenie „w trzeciej kolejności” zamienia się na 
„w drugiej kolejności”; dodano także dwa podpunkty o treści:  
„ Uprawnieni do głosowania mieszkańcy Sołectwa głosują kartami do głosowania 
opatrzonymi  pieczęcią „Rada Gminy Kleszczewo” 
 Na kartach do głosowania kandydatów umieszcza się  w kolejności 
alfabetycznej.”, 

  



Radna Wysz spytała czy kandydat na sołtysa musi być zameldowany w Gminie czy 
musi stale zamieszkiwać? 

Pani Sekretarz wyjaśniła, że kandydat na sołtysa musi być ujęty w rejestrze wyborców. 

 Pani Sekretarz przedstawiła projekt Uchwały Nr XXIV/189/2020 w sprawie odwołania 
Skarbnika Gminy Kleszczewo, oraz Projekt Uchwały Nr XXIV/190/2020 w powołania 
Skarbnika Gminy Kleszczewo  
W związku ze złożoną rezygnacją przez Panią Justynę Kaczmarczyk, przedkładany jest projekt 
uchwały w sprawie odwołania z pełnienia funkcji Skarbnika przez Panią Kaczmarczyk z dniem 
30 listopada. Pan Wójt zaproponował powołać na stanowisko Skarbnika Gminy Panią Agatę 
Kaczmarek. 
Radni nie  mieli pytań do przedstawionych projektów Uchwał. 
 
W dalszej części posiedzenia radni zadali  następujące pytania: 

Radna Wysz skierowała pytania do Pana Wójta: 
- związku z obawami mieszkańców, czy w ramach przebudowy ulicy Miętowej w 

Gowarzewie zwęzi się pas jezdni na końcu ulicy? 
Pan Wójt odpowiedział, że osobiście nie zauważył takich różnic, należy upewnić się przez 
sprawdzenie w projekcie. 

- możliwość lokalizacji przejścia dla pieszych na ulicy Tuleckiej w Gowarzewie w 
okolicy ulicy Czereśniowej? 
Pan Wójt odpowiedział, że Zarząd Dróg Powiatowych, który jest zarządcą ulicy Tuleckiej, 
wychodzi z założenia, że aby zlokalizować przejście dla pieszych muszą być chodniki po obu 
stronach jezdni. Planowana jest przebudowa przystanków tym rejonie. 

Radna Batycka poprosiła o informację, kiedy zostaną włączone nowo zamontowane 
lampy przy ul. Bocznej w Komornikach. Zwróciła również uwagę, że jedna z lamp dubluje się 
z lampą umieszczoną w ciągu drogi w kierunku Nagradowic. 
Pan Wójt wyjaśnił, że różne są terminy włączenia nowych lamp w zależności od możliwości 
technicznych. Jeżeli sieć zostaje podłączona do istniejących skrzynek, czas oczekiwania jest 
krótki. Jeżeli jest konieczność wnioskowania do Enea o wykonanie nowego przyłącza to proces 
znacznie się wydłuża. Pan Wójt obiecał zwrócić uwagę na ustawienie lamp.  

Radna Wysz zwróciła uwagę, że w Gowarzewie przy ul. Topolowej i Staromiejskiej 
dwa ciągi lamp notorycznie się psują a naprawy trwają długo. Czy jest szansa na wymianę? 
Pan Wójt odpowiedział, że jeżeli naprawa jest nieskuteczna to Gmina nie ponosi za nią 
kosztów. W przypadku lamp, które są własnością Gminy naprawa odbywa się na podstawie 
umowy ryczałtowej z Eneą.  

Radna Wysz spytała o możliwość ustawienia biletomatu w Gowarzewie. 
Pan Wójt odpowiedział, że biletomat jest drogim urządzeniem. ZTM w wyniku przetargu 
wybiera operatora na dostawę i obsługę biletomatów. Pan Wójt wyjaśnił, że Wykonawca nie 
zdecyduje się na ustawienie biletomatu w takim miejscu, w którym koszt urządzenia nie będzie 
się amortyzować. Mieszkańcy mogą korzystać z kart PEKA. 

Radna Michałowska zapytała z czego wynika zamknięcie orlików skoro są na zewnątrz? 



Pan Wójt odpowiedział, że orliki są zamknięte z powodu pandemii. Jednocześnie 
poinformował, że wspólnie z Dyrektorem Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu jest rozważany 
temat otwarcia boisk.  
Radna Wysz wyraziła opinię, że boiska powinny być jak najbardziej otwarte.  
Pan Wójt dodatkowo wyjaśnił, że nawierzchnia orlików nie może być eksploatowana w 
każdych warunkach, stąd decyzja o zamknięciu boisk w okresie zimowym.  

Radna Michałowska zapytała: 

 w jaki sposób nauczyciele przedszkola są zabezpieczeni przed zagrożeniem 
koronawirusem. Radna wyraziła opinię, że nauczyciele mają zbyt mały dostęp do 
maseczek jednorazowych. Radna zadała pytanie czy można zwiększyć ilość 
nabywanych maseczek? 

Pan Wójt odpowiedział, że jest oczywiście taka możliwość, taki wniosek należy zgłosić do 
dyrektorów placówek. 

 jakie warunki należy spełnić aby podłączyć się do światłowodu? 
Pan Wójt wyjaśnił, że w celu wykonania podłączenia należy wrócić się do operatorów.  

Radny Janiak zaproponował, że skoro kościoły są otwarte to należy też otworzyć orliki.  
Pan Wójt wyraził opinię, że wszędzie gdzie można należy unikać kontaktów.  
Radna Wysz ponownie opowiedziała się za otwarciem orlików i zaproponowała 
przegłosowanie tej kwestii. 
Większość radnych opowiedziała się za otwarciem Orlików. 
 Radny Jan Rajchelt zwrócił uwagę czy jest sens otwierać boiska, skoro zbliża się okres 
kiedy Orliki ze względu na porę roku są zamykane? 
Pan Wójt odpowiedział, że jeśli temperatura na to pozwoli to Orliki będą mogły być otwarte. 
 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Radna Wilczyk zakończyła posiedzenie 
Komisji o godzinie 9.20 
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